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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

20. september 2019 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 20 (Alm. del) af 23. august 
2019 stillet efter ønske fra Troels Lund Poulsen (V)  

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for inden for hvilke områder, regeringen vil spare 3 mia. 

kr. på konsulentudgifter, og hvordan besparelserne skal finde sted? 

 

Svar 

Regeringen ønsker at nedbringe den offentlige sektors udgifter til konsulenter. Der 

vil altid være behov for at købe eksterne konsulentydelser for fx at kunne løse en 

specialiseret it-opgave. Men det er regeringens opfattelse, at konsulentforbruget i 

dag er blevet for højt. Regeringen vil derfor overveje modeller for at nedbringe 

konsulentforbruget.  

Derudover er der en konkret udfordring fra 2020 og frem, hvor den forhenværende 

VLAK-regering, Dansk Folkeparti og Radikale Venstre med Aftale om ret til 

seniorpension for nedslidte delvist har finansieret aftalen med besparelser på statens 

konsulentforbrug, men uden at fremlægge nogen model, der kan udmønte 

besparelsen.  

 
Med venlig hilsen 
 
Nicolai Wammen 

Finansminister 

Finansudvalget 2018-19 (2. samling)
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Offentligt
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